
 

PROTOKÓŁ NR XX/05 
z XX posiedzenia Rady Gminy Mielnik 

w dniu 15 września 2005 roku 
 

Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy o godz. 9 00 
zakończyła się o godz. 12 00.  

 
Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się jako załącznik do 

protokołu.  
 
XX sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław 

Jaroszuk.  
Przewodniczący Rady powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Iwonę Paździorę Patkowską.  
 

Do punktu 2 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym porządek obrad XX sesji Rady Gminy.  

Wniosków w sprawie zmian porządku obrad sesji nie było. 

Porządek XX sesji Rady Gminy przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Mielnik w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr XIV/77/04 z dnia 29 września 2004r. w sprawie 

zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy społecznej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2005 rok.  

8. Odpowiedzi na interpelacje. 

9. Wolne wnioski. 

10. Zakończenie obrad.  

 
Do punktu 3. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych, że protokół z poprzedniej sesji Rady 
Gminy przedstawiony zostanie na kolejnej sesji Rady Gminy.  
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Do punktu 4. 
 
Pan Wójt przedstawił sprawozdanie ze swej działalności w okresie między sesjami: 

♦ We wsi Wajków ułożony został chodnik, plac przy kaplicy jest bliski końcowi 
ułożenia z kostki brukowej.  

♦ We wsi Niemirów koniec prac-według umowy /ul. Szpitalna i 2 ulice boczne łączące  
ul. Cmentarną z ul. Brzeską i ul. Zamkowa z ul. Szpitalną/, 

♦ Prom jest przygotowany do eksploatacji czekamy na protokół z Zarządu Wodnego 
zezwalający na użytkowanie, 

♦  Droga łącząca miejscowości Sutno z miejscowością Niemirów jest dożwirowywana. 
Asfalt ma być lany nową technologią. 

♦ Ogłoszony został przetarg na drogę we wsi Moszczona Królewska – jednak ze 
względu na zmienne prawo polskie przetarg został zwrócony w celu wydania decyzji 
przez Starostwo Powiatowe w Siemiatyczach, zezwalającej na wykonanie 
nawierzchni. Zostanie ogłoszony nowy termin przetargu. 

♦ W miejscowości Mielnik: 
- ul. Przemysłowa zostanie wyasfaltowana dwu warstwowo /pierwsza warstwa 4 

cm, druga warstwa 5 cm/ z uwagi na użytkowników ulicy,  
- zostanie ułożony chodnik przy ul. Królewskiej w kierunku ul. Granicznej wraz z 

rozszerzeniem parkingu przy cmentarzu.  
- budynek Urzędu Gminy jest już praktycznie wyremontowany na zewnątrz. W 

następnym tygodniu rozpoczną się prace związane z ułożeniem kostki na parkingu 
przy Gminnym Ośrodku Zdrowia, Poczty Polskiej i Urzędzie Gminy. 

- ogłoszony zostanie przetarg na remont budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Mielniku. W skład tego przetargu wchodzi remont dachu i elewacja budynku 
przewidywany jest także remont wewnątrz budynku w celu zapewnienia 
większego komfortu do osób korzystających z usług hotelu. 

♦ Modernizacja mostu w miejscowości Maćkowicze – kosztorys inwestorski 
przedstawia wyższe koszty niż były zakładane. Z uwagi na wzrost wykonania 
modernizacji ogłoszony zostanie drugi przetarg, co niestety wydłuży czas 
modernizacji. Planowane zakończenie robót koniec czerwca roku 2006. 

♦ We wsiach Wilanowo i Tokary zostały zakończone prace z ułożeniem chodników. 
♦ Rozstrzygnięty jest przetarg na modernizację drogi Wilanowo-Siemichocze 

dożwirowanie drogi nastąpi w roku bieżącym ułożenie emulsji w roku 2006.  
♦ Otrzymaliśmy decyzje zezwalające na ułożenie chodników w miejscowości Adamowo 

i Moszczona Królewska. Duży wkład w inwestycji ma Podlaski Zarząd Dróg 
Wojewódzkich w Białymstoku. Inwestycja w m. Adamowo zostanie podzielona na 
dwa etapy ze względu na przepust.  

♦ Zakończone są prace z ułożeniem chodnika w m. Radziwiłłówka. 
♦ Trwają prace związane ze studium wykonalności drogi Radziwiłłówka-Grabarka.  
♦ Trwają prace dokumentacyjne nad rozbudową Ośrodka Sportu i Rekreacji. Zaplecze w 

niedługim czasie zostanie oddane w stanie surowym. Trwają prace projektowe nad 
budową basenu odkrytego.  

 
Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie Pana Wójta. 
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Do punktu 5. 
 
Pan Przewodniczący odczytał treść zgłoszonych przez radnych interpelacji i zapytań:  
 
Interpelacja Nr 47/05 Pani Heleny Datczuk: 
1. Czy dzieci uczestniczące do kl. „O” otrzymują również jak pozostali obiady za 1 zł? Jeśli 

nie to, dlaczego? Pomimo, że są objęte obowiązkiem szkolnym. 
2. Czy Urząd Gminy może powiadamiać sołtysów lub przedstawicieli Rady Sołeckiej wsi o 

przerwach w dopływie prądu, ponieważ obecnie nie czyni tego Zakład Energetyczny?  
(w zał. na str...............prot.) 

 
Interpelacja Nr 48/05 Pana Jerzego Terebuna:  
1. Na jakim etapie jest prowadzona dokumentacja budowy mostu w Maćkowiczach, zbliża 

się zima a stan mostu jest zagrożeniem dla jego użytkowników!? 
2. Czy zostały poczynione jakieś kroki w celu połączenia Stankowicz z Maćkowiczami? 

(w zał. na str...............prot.) 
 
Zapytanie Pana Władysława Stakiewicza:  
1. Czy istnieje możliwość zorganizowania kursu dla rolników z zakresu obsługi komputera? 
2. Czy planowany jest remont drogi „Krawczanki”? 
 

Do punktu 6. 
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/77/04 z dnia 29 września  
2004 roku w sprawie zwrotu wydatków z pomocy społecznej przedstawił Pan Wójt  
Dożywianie dzieci „gorący posiłek za 1 zł” poruszany był na poprzedniej sesji Rady Gminy. 
Aby nasze dzieci z gminy Mielnik uczęszczające do szkoły mogły zjeść taki posiłek 
potrzebna jest zmiana uchwały dot. minimum socjalnego. W chwili obecnej min. socjalne 
wynosi 316,00 zł na osobę w rodzinie. Aby większa liczba dzieci uczęszczająca do szkół 
mogła skorzystać z tej formy dożywiania musimy podnieść mini. socjalne. Proponuję 
podniesienie min. socjalnego do 300% - po zmianie min. socjalne kwotowo wynosiłoby 
948,00 zł. na osobę w rodzinie.  
Decyzja, co do podwyższenia lub obniżenia min. socjalnego należy do Rady Gminy.  

Kryteria do spełnienia, aby dziecko otrzymało obiad za 1 zł:  
- złożyć wniosek w terminie – wnioski będą dostępne u Pani Dyrektor Zespołu Szkół w 

Mielniku i u wszystkich wychowawców klas,  
- dostarczyć zaświadczenie o dochodach rodziców,  
- dostarczyć zaświadczenie o dochodzie z gospodarstwa rolnego.  

Złożenie kompletnego wniosku jest podstawą do przyznania dofinansowania, ale 
zaznaczyć należy, że jest dobrowolne, a nie jak sądzą niektórzy z rodziców, że jest to 
konieczność i jest to ujmą dla nich. Nie jest to pomoc tylko dla dzieci ubogich! Jest to gorący 
posiłek dla wszystkich naszych dzieci uczęszczających do szkoły podstawowej, gimnazjum, 
klasy „0” i przedszkola.  
 
Pani Walentyna Wierzba  
Ile dzieci nie obejmie dożywianie za 1 zł przy poniesieniu min. socjalnego do 200%? 

 
Pani Kierownik GOPS Halina Mirowska 
94 dzieci mogło korzystać z pomocy w przedstawionym min. socjalnym 200%. Zaznaczyć 
należy, iż rodzice tych dzieci zazwyczaj korzystali także z innych form pomocy społecznej. 
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Pani Dyrektor Zespołu Szkół w Mielniku Alicja Sawczuk 
Do naszego Zespołu Szkół w Mielniku uczęszczają dzieci z rodzin ubogich, gdzie brakuje 
funduszy na opłacenie obiadu w szkole. Jeżeli wyciągało się pomocna dłoń w ich kierunku z 
propozycją pomocy w dofinansowaniu dożywiania w szkole - dzieci odmawiały i mówiły, że 
one po prostu nie chcą jeść, co mija się z rzeczywistością. Bardzo bym chciała, aby pomoc w 
formie obiadu za 1 zł – gorący posiłek, trafił do wszystkich naszych dzieci.  

 
Pan Kazimierz Tobota 
Czy podniesienie min. socjalnego, do 300%, /czyli 948,00 zł/ obejmie wszystkich uczniów? 
Czy też zostanie 2% uczniów, którzy nie będą mogli skorzystać z tego dożywiania, może 
trzeba przyznać bezwzględne dożywianie dla wszystkich dzieci!? 
 
Pan Wójt  
Możliwość uruchomienia środków finansowych na dożywianie dzieci musi być 
uwarunkowane dostarczeniem niektórych z zaświadczeń przez rodziców. Muszą te rodziny 
spełniać określone kryteria.  
Jest to program ogólnopolski - istnieje możliwość pozyskania środków z budżetu państwa na 
ten wspólny cel. 

 
Pan Stanisław Drozdowski 
Z dożywiania za 1 zł mogą się ubiegać tylko i wyłącznie dzieci uczęszczające do Zespołu 
Szkół w Mielniku, kl. „0” i przedszkola? 

 
Pan Wójt  
Mówiąc wszystkie dzieci z gminy Mielnik mamy na myśli wszystkie dzieci z gminy bez 
różnicy czy dzieci uczęszczają do placówek oświatowych położonych w gminie Mielnik czy 
też położonych w innej gminie.  
Jednak nie ulega wątpliwości, że wolelibyśmy, aby dzieci z gminy Mielnik uczęszczały na 
zajęcia dydaktyczne do naszej szkoły. Ranking egzaminów końcowych ze szkoły 
podstawowej a także z gimnazjum pokazał, że uczniowie wspólnie z nauczycielami osiągnęli, 
bo tego nie da się oddzielić 7 miejsce w województwie podlaskim. Dysponujemy świetnym 
zapleczem nie tylko pedagogicznym, ale także technicznych, informatycznym, sportowym, 
organizowane są zajęcia pozalekcyjne z 9 kółkami zainteresowań.  

 
Pani Kierownik GOPS Halina Mirowska 
Młodzież ze szkół średnich może także ubiegać się o dofinansowanie dożywiania. Musi 
złożyć wniosek osobiście do naszej placówki GOPS w Mielniku.  

 
Pan Jerzy Terebun zgłosił wniosek o zwiększeniu min. socjalnego do 500%. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Jerzego Terebuna. 
 

Głosowanie 15 radnych w głosowaniu jawnych w propozycji podniesienia min. 
socjalnego do 500% przedstawia się następująco:  

2 za  
8 przeciw 
4 się wstrzymało 
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Głosowanie 15 radnych w głosowaniu jawnym w propozycji podniesienia min. socjalnego 
do 300% przedstawia się następująco:  

13 za  
1 przeciw  
1 się wstrzymała 

 
Rada Gminy 13 głosami za, przy 1 przeciw i 1 wstrzymującym się podjęła uchwałę  

Nr XX/115/05 o zmianie uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków zaświadczenia z 
pomocy społecznej. 

(w zał. na str...............prot.) 
 

Do punktu 7. 
 
Zmiany w budżecie gminy na rok 2005 przedstawiła Pani Skarbnik. 
Zmiany budżetu na rok bieżący przedstawiają się następująco:  
zwiększenie dochodów o 31.445 zł 
- 5.075 zł  – wybory Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej,  
- 26.370 zł  – odsetki z lokat środków pieniężnych z przeznaczeniem na zakup programów 

komputerowych do referatu finansowego podatków.  
 
zwiększenie wydatków:  
- z tytułu podjęcia uchwały o dożywianiu dzieci  – 20.000 zł, 
- § 4  poz. 20 – nabycie nieruchomości w Mielniku - 60.000 zł, 
- § 4 poz. 3 - modernizacja drogi Radziwiłłówka - Grabarka. Realizacja zadania planowana 

była na lata 2004-2009. Z uwagi na fakt ubiegania się o dofinansowanie inwestycji 
/termin złożenia wniosku mija 30 września br./ musimy w roku 2007 w budżecie gminy 
posiadać środki finansowe w kwocie 1.268.550 zł . Aby wniosek został rozpatrzony 
gmina w 2006 roku w budżecie musi posiadać kwotę 1.410.000 zł na realizację tej 
inwestycji.  

 
Budżet po zmianach wynosi:  

- dochody ogółem: 11.882.927 zł, 
- wydatki ogółem: 13.880.084 zł. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę Nr 
XX/116/05 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2005 rok. 

(w zał. na str...............prot.) 
 

Do punktu 8. 
 
Odpowiedzi na interpelacje złożone na sesji udzielił Pan Wójt: 
 
Odpowiedź na interpelację Nr 47/05 
1. Wszystkie dzieci z gminy Mielnik uczęszczające do przedszkola,  

kl. „O”, szkoły podstawowej, gimnazjum, szkoły ponadpodstawowej- objęte nauczaniem 
do lat 18 mają możliwość skorzystania z dożywiania za 1 zł.  

2. Obowiązek zawiadomienia o przerwach w dostawie energii elektrycznej ustawa nakłada 
na Zakład Energetyczny. Sposób zawiadamiania mieszkańców jest zwyczajowo przyjęty 
np. lokalna prasa lub wywieszenie zawiadomienia na tablicy ogłoszeń.  
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Urząd grzecznościowo wywiesza informację o przerwach w dostawie energii, jeżeli 
posiada taką informację. 

 
Odpowiedź na interpelację Nr 48/05 
1. Wartość kosztorysowa mostu przekracza 60 tys. euro, co powoduje ogłoszenie o przetargu 

zupełnym nieograniczonym a tym samym wydłuża cały proces od ogłoszenia do 
rozstrzygnięcia przetargu o minimum 53 dni.  
Zakładany koszt budowy mostu w budżecie zwiększył się z uwagi na przedstawiony 
kosztorys inwestorski, który przedstawia całokształt kosztów budowy mostu. Istnieje 
możliwość zaoszczędzenia a tym samym zmniejszenia kosztów budowy mostu; kosztem 
wyrzucenia niektórych elementów mostu np. barierki i innych zabezpieczeń mostu i 
brzegu; i sprowadzić do zakładanego kosztu. Uwagę poświęćmy na bezpieczeństwo 
użytkowników i koszty eksploatacyjne mostu, które wzrosną z eksploatacją mostu 
/inwestycja niekompletna jest drogą inwestycją w eksploatacji/. Planowane zakończenia 
robót - czerwiec 2006 roku. 
W celu odbioru inwestycji powoływana jest komisja - ja nie uczestniczę jako członek 
komisji z uwagi na fakt zatwierdzania faktury do wypłaty.  
W ramach rękojmi zostaną usunięte niedociągnięcia w dożwirowaniu. 

2. Połączenie miejscowości Stankowicze z miejscowością Maćkowicze poruszany był na 
poprzedniej sesji. Były omówione etapy, które muszą uprzedzić fakt połączenia 
miejscowości np. podjęcie uchwały, bądź przeprowadzenie konsultacji wśród 
mieszkańców miejscowości.  
Zmiana granic miejscowości nie ogranicza się tylko do zmiany granic w/w miejscowości 
w gminie Mielnik, ale zmiany mapy administracyjnej Polski. Zmiana granic miejscowości 
jest decyzją administracyjną, która trwa latami. Zniesienie nazwy miejscowości i 
włączenie jej do miejscowości Maćkowicze niesie ze sobą koszty dla mieszkańców 
związane z wymianą różnego rodzaju dokumentów.  
Rozwiązaniem na dzień dzisiejszy jest ustawienie znaków informacyjnych o miejscowości 
Stankowicze. 

 
Odpowiedź na zapytania Pan Władysława Stankiewicza: 
1. Zorganizowanie kursu komputerowego dla rolników jesteśmy w stanie zrealizować w 

okresie jesienno-zimowym. Miejscem szkolenia uczestników kursu byłby Zespół Szkół w 
Mielniku sala komputerowa jest dobrze wyposażona w sprzęt komputerowy. Osobą 
przeprowadzającą kształcenie rolników byłby Pan Artur Jaworski informatyk Urzędu 
Gminy.  

2. Droga „Krawczanka” została ujęta w inwestycjach na rok bieżący z uwagi na rolników 
posiadających tam swoje uprawy. Modernizacja drogi obejmie dożwirowanie i 
utwardzenie nawierzchni a także wykonanie rowów odprowadzających nadmiar wody 
podczas opadów.  
Za kilka lat nawierzchnia drogi może zostać wykonana z emulsji z uwagi na rolników 
posiadających tam swoje uprawy a także na niezastąpione walory turystyczne.  

 
Do punktu 9. 

 
W wolnych wnioskach Pani Sylwia Król przedstawiciel Ośrodka Doradztwa Rolniczego w 
Siemiatycz przypomniała o możliwości pozyskania środków z funduszy dla rolników z 
działów m.in.; 
- modernizacja gospodarstwa rolniczego,  
- infrastruktura techniczna – „ akcja młody rolnik”. 
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Zaapelowała do radnych o zainteresowanie mieszkańców wsi o pozyskanie środków 
finansowych, jeżeli będzie ono przedstawiać się na takim samym poziomie jak w chwili 
obecnej, środki finansowe przeznaczone na woj. podlaskie powiat siemiatycki zostaną 
rozdysponowane do województw, które już wykorzystały swoje środki.  
Ogłosiła kurs chemizacyjny dla rolników – stosowanie środków chemicznych w 
gospodarstwie rolnym. Osoby zainteresowane mogą zgłaszać swoją chęć w odbyciu tego 
kursu u Sołtysów wsi.  
 

Do punktu 10. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad XX sesji Rady Gminy Mielnik Przewodniczący 
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie. 
 

Na tym protokół sesji XX Rady Gminy zakończono i podpisano. 
 
 
Protokołowała: 
 
Iwona Paździora Patkowska 


